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Europaudvalget  

Christiansborg  

1240 København K 

EuropaudvalgetEuropaudvalget  har i brev af 23. maj stillet mig følgende spørgs-

mål, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Eva Kjer 

Hansen (V). 

Spørgsmål 1 

Ministeren bedes anslå, hvor mange bevaringsværdige bygninger i Danmark - både 

udpegede og ikke-udpegede bygninger med høj bevaringsværdi - der ikke vil være 

omfattet af undtagelsesbestemmelsen i direktivforslag om bygningers energimæs-

sige ydeevne, hvis direktivet vedtages i sin nuværende form (KOM (2021) 0802). 

Svar 

Der henvises til svar på BOU-spørgsmål 183 og 184 alm. del. Hvor der ligeledes ef-

terspørges en opgørelse af, hvor mange bevaringsværdige bygninger i Danmark 

der skønnes ikke at være omfattet af bygningsdirektivets undtagelsesbestemmelse. 

I svar på BOU-spørgsmål 184 fremgår bl.a. følgende fra Kulturministeriet:  

 

”Det er således Kulturministeriets opfattelse, at samtlige bygninger, der er udpeget 

som bevaringsværdige, vil være omfattet af bygningsdirektivets undtagelsesbe-

stemmelse. Der findes imidlertid ikke et nationalt overblik over antallet af bevarings-

værdige bygninger i Danmark, og Kulturministeriet har ikke noget grundlag 

for at foretage det efterspurgte skøn. Se svar på spørgsmål 183 for en uddybning.” 

 

Jeg henholder mig til Kulturministeriets oplysninger. 

 

Med venlig hilsen  

 

Dan Jørgensen 

Offentligt
KOM (2021) 0802 - endeligt svar på spørgsmål 1
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